
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Geachte lezer, 
 
Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de door mevrouw C. Nieuwenhout van 
GroenLinks gestelde vragen ex art. 36 RvO over zonnepanelen op gevels en aan 
balkons. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. De gestelde vragen raken 
het beleidskader Zon op daken (2021-2025) en de Welstandsnota (2020). Om in 2035 
CO2-neutraal te zijn is gesteld dat er 950 MWp aan zonnepanelen gerealiseerd dient te 
worden. In het zonbeleid bestaat een voorkeur voor dubbel ruimtegebruik en zon op 
dak. De ambitie daarvoor is gesteld op 450 MWp, waar gevel- en balkonpanelen ook 
onder vallen. Voor gevel- en balkonpanelen is momenteel geen beleid in de 
welstandsnota. Aanvragen worden daarom getoetst aan de hand van de Algemene 
Groninger Criteria uit de Welstandsnota. 
 
  
 
1. Het blijkt dat men in Groningen stuit op het beleid van de gemeente Groningen, 

dat zonnepanelen aan gevels en balkons niet toestaat. Is het College bereid deze 
regelgeving te heroverwegen? Zo ja, op wat voor termijn zou het verbod op 
balkonpanelen kunnen worden weggehaald? 

 
Er is momenteel geen beleid op balkonpanelen, er is daarom geen sprake van een 
verbod. Het plaatsen van zonnepanelen aan een balkon is 
omgevingsvergunningsplichtig. Wanneer een omgevingvergunningsaanvraag wordt 
ingediend, wordt deze getoetst aan de Algemene Groninger Criteria (AGC) uit de 
Welstandsnota.  

We onderstrepen echter het belang van het nemen van snelle stappen in de 
energietransitie. Deugdelijk gemonteerde balkonpanelen bieden een slimme manier 
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om ruimte dubbel te benutten. Bovendien geven ze mensen zonder eigen dak de kans 
om toch deel te nemen aan de energietransitie en te besparen op de energierekening. 
De uitstraling van balkonpanelen is subjectief, maar door hierop in te zetten, zijn we in 
de toekomst wellicht minder onaantrekkelijke maatregelen nodig. Daarom gaan we 
onderzoeken welke ingrepen nodig zijn om het plaatsen van balkonpanelen voor 
inwoners gemakkelijker te maken. 

 
2. Is het College bereid om, in voorbereiding daarop, een pilot te organiseren om 

zonnepanelen aan balkons voor bepaalde gebouwen wel toe te staan, om te kijken 
waar toekomstige regelgeving aan moet voldoen? 

 
Ja, wij zijn bereid om een pilot te organiseren om te onderzoeken en eventueel te 
beproeven waar toekomstig beleid aan moet voldoen en om draagvlak met betrekking 
tot balkonpanelen te inventariseren. De exacte invulling van de pilot moet verder 
vormgegeven worden. Vooralsnog zien we een pilot voor ons waarbij wij gedurende 
een vooraf vastgestelde periode tijdelijk ruimhartig omgaan met de Algemene 
Groninger Criteria uit de Welstandsnota voor het plaatsen van balkonpanelen.  
De kosten voor deze pilot zijn niet begroot, maar worden naar verwachting gedekt uit 
het programma Energie. Over de precieze uitwerking en kosten van deze tijdelijke 
regeling informeren wij uw raad in een later stadium. 
 
3. Is het College bereid om veranderingen hieromtrent actief te communiceren naar 

corporaties en VvEs, zodat zij hun regels hieromtrent ook kunnen heroverwegen 
 
Als er naar aanleiding van de pilot besloten wordt om het beleid aan te passen, dan zal 
dit actief gecommuniceerd worden met VvE’s. We willen echter benadrukken dat 
VvE’s mogelijk zelf ook regels hebben opgesteld die het plaatsen van objecten op of 
aan gevelbalkons reguleert.  
 
4. Herkent het College de spanning tussen duurzaamheid en het uiterlijk van 

gebouwen, en hoe heeft het College daar de afgelopen tijd op geacteerd? 
Hoewel duurzaamheid en ruimtelijke kwaliteit soms tegenstrijdig lijken en we het 
spanningsveld herkennen, hoeft dit in de praktijk niet altijd zo te zijn. Bij een goede 
inpassing van zonnepanelen kunnen we verder met de energietransitie, terwijl we ook 
de ruimtelijke kwaliteit borgen. Een goed voorbeeld hiervan is het beleidsdocument 
‘Zonnepanelen in beschermde gezichten en op monumenten’ dat later dit jaar aan de 
raad wordt aangeboden.  
 
5. Is het College bereid om de lokale regels zo aan te passen dat gevelpanelen, onder 

bepaalde voorwaarden, toegestaan kunnen worden, ook voor bestaande bouw? 
 
Er is momenteel geen verbod op gevelpanelen voor bestaande- of nieuwbouw en er 
zijn een aantal goede voorbeelden waarbij gevelpanelen geplaatst zijn. Ook voor 
gevelpanelen geldt dat we het belang daarvan onderstrepen om de energietransitie te 
versnellen. In het project Making City hebben we een pilot gedaan met gevelpanelen 
aan een bestaand flatgebouw aan de Planetenlaan. De resultaten worden nog 
geëvalueerd en meegenomen in toekomstige zonbeleid. 
 

https://gemeente.groningen.nl/making-city-groningen
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6. Is het College bereid om voor nieuwbouw van bepaalde omvang, een streefcijfer 

voor gevelpanelen aan te nemen, en ontwikkelaars hier actief op te wijzen? 
 
Met de huidige energieprestatie-eisen uit de BENG-normering en de toekomstige 
aanscherping daarvan, constateren wij dat nu al bij veel nieuwbouwprojecten gebruik 
wordt gemaakt van de gevels voor het opwekken van hernieuwbare energie. In 
hoeverre het zinvol is om als gemeente hier in het Omgevingsplan aanvullende eisen 
en wensen aan te stellen, onderzoeken we in de aanloop naar de actualisatie van het 
zonbeleid.  
 
7. Gezien de urgentie van klimaatverandering en de grote bouwopgave voor de 

komende tijd, op wat voor termijn zou deze regelgeving gewijzigd kunnen worden? 
 
De pilot wordt gekoppeld aan de actualisatie van het zonbeleid in 2025.  
 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
 


